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Ручкина Г.Ф., Павликов С.Г.
О перспективах использования промышленной собственности в предпринимательской и экономической 

деятельности
Осуществление в России экономической деятельности с максимальной активностью государства (в актах 

Конституционного Суда РФ такая модель характеризуется как «социально ориентированная рыночная эко-
номика») сопровождается и усилением темпов деятельности Правительства РФ в сфере создания глобальных 
информационных систем, например, так называемого «умного наблюдения» и т.п. 

В этом контексте авторы статьи не считают возможным не только отожествлять, но и сопоставлять системы 
«социального рейтинга» Китая и «информационного регистра», «умного наблюдения» в Российской Федерации, 
в том числе установленные Федеральным законом от 8 июня 2020 г. К сожалению, в КНР указанная система 
сопоставима с «изобретением», которого нет смысла патентовать, поскольку помимо разрешения социальных 
проблем, превенции преступности и т.п. государство получает в процессе квазипредпринимательской деятель-
ности дополнительную прибыль (например, это штрафы за социально опасные связи и т.п.).

Анализируются причины, в силу которых угроза развития российской экономической модели с использо-
ванием цифровых технологий по «китайскому варианту» носит маловероятный характер.
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On Prospects of the Industrial Property Use in Entrepreneurial and Economic Operations
The implementation of economic activity in Russia with the maximum activity of the state (in the acts of the 

constitutional Court of the Russian Federation, this model is characterized as a "socially oriented market economy") is 
accompanied by an increase in the pace of activity of the Government of the Russian Federation in the field of creating 
global information systems, for example, the so-called "smart surveillance", etc.

In this context, the authors do not consider it possible not only to identify but also to compare the system of "social 
ranking" of China and "register", "smart surveillance" in the Russian Federation, including Federal law dated 8 June 
2020. Unfortunately, in the PRC, this system is comparable to an "invention", which does not make sense to patent, since 
in addition to solving social problems, preventing crime, etc. the main "shareholder" of China (the state) will receive 
additional profit in the process of quasi-entrepreneurial activity. This profit is determined by both positive factors (for 
example, tax revenues that could not be avoided in the process of total control) and highly controversial (fines for socially 
dangerous relationships, etc.).

It is argued that the threat to the development of the Russian economic model with the use of such industrial property 
objects according to the "Chinese version" is insignificant, but it is necessary to monitor the legal regulation of relevant 
public relations.
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